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روزی تصور می شد سرنوشت ملت فلسطین دور 
میزهای مذاکره رقم خواهد خورد، اما امروز سرنوشت 
فلسطین به دســت و اراده مجاهدین در حال رقم 

خوردن است.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، حجت الاسلام رئیسی در 
مراسم دومین شب قدر گفت: امروز شاهد ۲ ظلم و جنایت بزرگ 
علیه مسلمانان؛ یکی از جانب رژیم صهیونیستی علیه نمازگزاران 
فلســطینی و دیگری جنایات و ستم داعش به عنوان جریانی 
دست ساخته غرب و صهیونیست ها، علیه مردم مظلوم افغانستان 
هستیم. دیروز هم آیت الله خاتمی خطیب نماز جمعه تهران با 
اشاره به جنایات داعش در افغانستان در مورد حوادث فلسطین 
تاکید کرد که موضوع صهیونیست سازی مسجدالاقصی اولین 
جنایتی است که در فلســطین انجام می شود و مسلمانان را از 
قبله اول مسلمین بیرون می کنند تا شهرک نشینان صهیونیست 
را جایگزین آنان کنند و این توطئه بزرگ اســت و جای مرگ 

بر اسرائیل دارد. همان نکته ای که عثمان الجرندی وزیر خارجه 
تونس در در نشســت کمیته وزارتی عربی به آن اشاره می کند 
و می گوید رژیم صهیونیســتی به دنبال تغییر ماهیت مسئله 
فلسطین اســت. منابع خبری جمعه شــب گزارش دادند، ۵۷ 
فلسطینی در یورش نظامیان صهیونیست به فلسطینیان در صحن 
مسجدالاقصی زخمی شدند.پلیس رژیم اشغالگر قدس برای ورود 
فلسطینیان به این مسجد  محدودیت سنی تعیین کرده و مردم 
فلسطین هم که برای ادای مراسم اعتکاف خواستار ورود به این 
مسجد بودند با پلیس رژیم صهیونیستی در صحن مسجد الاقصی 
درگیر شــدند. با شدت گرفتن این درگیری ها رسانه های رژیم 
صهیونیستی از عقب نشینی نظامیان این رژیم و تصمیم آن برای 
تعطیلی مسجدالأقصی به روی شهرک نشنیان صهیونیست تا 

پایان ماه رمضان خبر دادند.
 گروه های مقاومت هم تأکید می کنند که برای مقابله با تجاوزات 
دشمن صهیونیستی آماده رویارویی با هر سناریویی هستند و در 

صورتی که جنگی به آن ها تحمیل شود همه گزینه های مقاومت 
روی میز است.نظامیان و شهرک نشینان صهیونیست از آغاز ماه 
مبارک رمضان در سه هفته گذشته با تشدید جنایت های خود 
و یورش به مسجدالاقصی و هتک حرمت مکان های مقدس 
فلسطینیان و مسلمانان صدها نفر را شهید، زخمی و بازداشت 

کردند.
رئیس جمهور با اشاره روشنگری چند سال قبل رهبر انقلاب 
مبنــی بر اینکه داعش دســت پرورده ســرویس های غربی و 
صهیونیسم است، گفت: امروز که شاهد جنایات مشابه داعشی ها 
و رژیم صهیونیستی علیه مســلمانان و نمازگزاران مظلوم در 
مسجدالاقصی و مساجد افغانستان هستیم، جهان بیش از هر 
زمان دیگر به حقانیت روشنگری مقام معظم رهبری پی برده 
است.حجت الاسلام رئیســی به فرازهایی از وصیت نامه امام 
علی )ع( اشــاره کرد و گفت: امیرالمومنین )ع( در وصیت نامه 
خود تاکید می کند که همواره در جانب مظلومین و مقابل ظالمان 

بایستید. براساس بند ۱۶ اصل سوم قانون اساسی، دولت جمهوری 
اسلامی ایران موظف است برای تحقق نظام اسلامی مبتنی بر 
»کرامت و ارزش والای انســان و آزادی توام با مسولیت او در 
برابر خدا« و »نفی هرگونه سلطه گری و سلطه پذیری« سیاست 
خارجی کشور را بر اساس »معیارهای اسلام، تعهد برادرانه نسبت 
به همه ی مسلمانان و حمایت بی دریغ از مستضعفان جهان« 

تنظیم نماید.به همین جهت ایران از کشــورهای پیش قدم در 
حمایت از مقاومت مردم فلسطین است.براین اساس دیروز مجید 
تخت روانچی سفیر و نماینده ایران در سازمان ملل با اشاره به 
تحولات اخیر در سرزمین های اشغالی، خواستار اقدام فوری جامعه 
بین المللی بویژه سازمان ملل در حمایت از مردم بی دفاع فلسطین 

و توقف اشغالگری و تجاوزات رژیم صهیونیستی شد.

رئیسجمهور:

سرنوشتفلسطیننهبامذاکرهبلکه
بهدستمجاهداندرحالرقمخوردناست

شریعتی نیاسر:
 شفافیت آرای نمایندگان از هفته آینده 

به صورت آزمایشی اجرا می شود
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســامی از اجرای آزمایشی و 

داوطلبانه شفافیت آرای نمایندگان از هفته آینده خبر داد.
به گزارش ایلنا، مالک شریعتی نیاسر در حساب شخصی خود در توئیتر، نوشت:با پیگیری نامه 
۱۶۲ نفره از رئیس مجلس و مساعدت ایشان، تاکنون حدود ۳۰ نماینده آرای مستند خود را از 
IT مجلس دریافت کرده ایم و این آمار به تدریج در حال افزایش است. به همت محمدحسین 
حسین زاده بحرینی )نماینده مشهد(، سامانه »پارلمان مجازی« برای انتشار عمومی آرا آماده 
شده است. گرچه از اول مجلس برخی همکاران نظیر  روح الله نجابت )نماینده شیراز( به طور 
پیوسته آرای خود را در سایت شخصی منتشر کرده و اخیراً  علی خضریان )نماینده تهران( نیز 
انجام داده است، قرار اکثر جمع ما این است که کاری هماهنگ انجام شود. لذا اجرای آزمایشی 

داوطلبانه شفافیت آرای نمایندگان ان شاءالله از هفته آینده آغاز می شود.

پورمحمدی، دبیر کل جامعه روحانیت مبارز :
  مسئولین ، استغفار و اعتراف کنند 

که در به وجود آمدن وضع موجود، مسئول هستند 
 پورمحمدی گفت :از فرصت شب های قدر و ایام شهادت حضرت علی)ع( 
استفاده کنیم و واقعاً بپذیریم و اعتراف کنیم که در رسیدن به برخی از اهداف 
خود ناموفق بودیم. بخشــی از این »نرســیدن ها« به دلیل ضعف، خطا و 
لغزش های ما مسئولین است. فرصت خوبی است که ما مسئولین »استغفار« 
کنیم که استغفار تکرار نکردن و جبران ضعف ها و خطاهایی است که داشتیم.
به گزارش خبر آنلاین به نقل از شفقنا ،حجت الاسلام و المسلمین پورمحمدی تأکید دارد که 
براساس سیره و اندیشه های امام علی)ع( »عدل« اجرا، حاکمیت و پیاده کردن »حق« است. 
اگر در جامعه ای حق جاری شود، حقوق محترم شمرده می شود، اگر مناسبات اجتماعی براساس 
حق باشد، روابط و قواعد اجتماعی براساس حق پایه گذاری  شود، چنین جامعه ای عادل است.

پورمحمدی می گوید: »آنچه ما امروز به دنبال آن هستیم این است که اعتماد، حسن ظن 
و رضایت عمومی، انســجام ملی و اقتدار ملی را به دست آوریم، و راه رسیدن به آن با تعبیر 
امیرالمومنین حکمرانی حق و اجرای عدالت است.« وی معتقد است: »اراده و خواست حکمرانان، 
مدیران و مردم در جهت عدالت است، ولی نمی توانم بگویم که عمل مان در این جهت است. ما 
مدعی هستیم و برخی خیلی مدعی نیستند و الگو، آموزه و مدل ندارند لذا طبیعی است که توقع 
از ما بسیار است. همچنین ما به طور جدی شعار عدالت می دهیم و آن را ادعا می کنیم و طبیعی 
است که باید برای تحقق آن تلاش بیشتری کنیم و باید گفت که مقداری در این جهت ناموفق 
هستیم و کارآمدی ما در حد مطلوبی نیست.« پورمحمدی خطاب به تمام مسئولین، می گوید: 
از فرصت شب های قدر و ایام شهادت حضرت علی)ع( استفاده کنیم و واقعاً بپذیریم و اعتراف 
کنیم که در رسیدن به برخی از اهداف خود ناموفق بودیم. بخشی از این »نرسیدن ها« به دلیل 
ضعف، خطا و لغزش های ما مسئولین است. فرصت خوبی است که ما مسئولین »استغفار« کنیم 

که استغفار تکرار نکردن و جبران ضعف ها و خطاهایی است که داشتیم.

برگزاری پنجمین دور مذاکرات ایران و عربستان
پنجمین دور گفت وگو میان نمایندگان عالی جمهوری اســامی ایران و 

عربستان سعودی در بغداد پایتخت عراق برگزار شد.
به گزارش ایســنا، در پنجمین دور گفت وگو میان نمایندگان عالی جمهوری اسلامی ایران 
و عربستان سعودی که در بغداد پایتخت عراق برگزار شد، چشم انداز روشن تری نسبت به از 
ســرگیری روابط میان دو کشور ترسیم شده است.بر اساس گزارش نورنیوز، مسئولین عالی 
عراق و سلطنت عمان نقش موثری در شکل گیری جلسات مشترک میان نمایندگان تهران و 
ریاض داشته اند.در جریان پنج دور گفت وگوهای صریح انجام شده، در مورد چالش های اصلی 
در مسیر از سرگیری روابط دو کشور تبادل نظر شده است. مقامات ارشد دبیرخانه شورای عالی 
امنیت ملی ایران و رئیس سرویس اطلاعاتی عربستان به عنوان نمایندگان تام الاختیار دو کشور 
در جلسات شرکت کرده اند.اگرچه هنوز اخبار رسمی در مورد محتوای آخرین دور گفت وگوها و 
توافقات احتمالی منتشر نشده اما اطلاعات رسیده به نورنیوز حاکی است که فضای مثبت نشست 
اخیر امیدواری ها برای گام نهادن دو کشور در مسیر از سر گیری روابط را افزایش داده است.با 
توجه به شکل گیری فضای مفاهمه و گفت وگوهای سازنده میان نمایندگان دو کشور، پیش بینی 
می شود در آینده نزدیک زمینه برگزاری جلسه مشترک میان وزرای خارجه جمهوری اسلامی 
ایران و عربستان سعودی فراهم شود. به گزارش ایسنا، پیش از این خبرگزاری اسپوتنیک نیز 
به نقل از یک منبع آگاه از برگزاری دور پنجم مذاکرات ایران و عربستان در بغداد خبر داده بود.

عراق به دنبال جایگزینی برای گاز ایران
عراق اعام کرد که به دنبال جایگزینی برای گاز ایران است.

به گزارش ایلنا به نقل از بلومبرگ، عراق قصد دارد ماه آینده قراردادی برای واردات گاز طبیعی 
مایع از قطر امضا کند.بر اساس گزارش بلومبرگ، عراق گاز مایع طبیعی قطر را خریداری خواهد 

کرد تا سوخت مورد استفاده برای تولید برق را تامین  و منابع تامین انرژی خود را متنوع کند.
عادل کریم وزیر برق عراق در مصاحبه ای گفت که گاز قطر به جایگزینی بخشی از گازی که 
در حال حاضر از ایران وارد می شود، کمک خواهد کرد.کریم افزود: ایران به دلیل نیاز داخلی خود 

در تامین نیازهای گازی عراق با مشکل مواجه شده است.

بیمه  رایگان برای سه دهک پایین درآمدی
بیمه  معاون بیمه خدمات سامت سازمان بیمه سامت ضمن توضیح شرایط 
برقراری بیمه رایگان برای ۳ دهک درآمدی، گفت: ســازمان بیمه سامت 
طبق بودجه مشخص، مبلغ ۶۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای بیمه رایگان در 

نظر گرفته  است.
به گزارش تجارت نیوز، معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت در گفت وگو با ایسنا، 
درباره پوشش بیمه افراد فاقد پوشش بیمه، گفت: حدود ۶ میلیون نفر بیمه نشده در کشور وجود 
دارند، البته آمارها کاملا قطعی نیست. پیش از این هم افراد فاقد بیمه، جهت پوشش بیمه ای طی 
چندین نوبت فراخوان شدند.مهدی رضایی ادامه داد: براساس بند الف ماده ۷۰ قانون برنامه ششم 
توسعه کشور و آئین نامه اجرایی آن، کلیه شهروندان فاقد بیمه پایه، جهت برقراری پوشش بیمه 
پایه سلامت می توانند با مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوری شهروندی سازمان بیمه سلامت 
و یا دفاتر پیشخوان دولت طرف قراردادمان، نسبت به بیمه کردن خود و خانواده شان اقدام کنند.

پوشش رایگان بیمه ای برای سه دهک پایین درآمدی
او تاکید کرد: بر اساس بند د تبصره ۱۴ قانون بودجه ۱۴۰۱، افراد فاقد بیمه پایه سه دهک پایین 

درآمدی، به صورت رایگان و بدون پرداخت حق بیمه تحت پوشش قرار می گیرند.
استعام متقاضیان بیمه رایگان از پایگاه اطاعات رفاه ایرانیان

او همچنین گفت: افراد متقاضی استفاده از یارانه دولت جهت حق سرانه بیمه از پایگاه اطلاعات 
رفاه ایرانیان، استعلام می شوند. براساس استعلام در یکی از دهک های درآمدی تعریف می شوند. 

یارانه دولت بسته به دهک درآمدی تعیین شده به متقاضی تعلق خواهد گرفت.
رضایی درباره زمان مورد نیاز برای استعلام دهک درآمدی متقاضیان بیمه رایگان، ادامه داد: 
قانون اعلام کرد که ارزیابی وســع ۳ دهک درآمدی باید ظرف دو هفته انجام و به ما اعلام 
شود. همچنین طبق بودجه مشخص، مبلغ ۶۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای بیمه رایگان در نظر 
گرفته ایم.رضایی ادامه داد: ســه دهک درآمدی پایین درآمدشان پایین تر از ۴۰ درصد حداقل 
حقوق و دستمزد است  که رایگان بیمه می شوند. در دوران کرونا موقتا قانون ارزیابی وسع اعمال 

نشد تا افراد از پوشش بیمه خارج نشوند.
او درباره حق بیمه سایر دهک های درآمدی نیز گفت: اکنون نیز طبق قانون قبلی دهک ۴ 
باید ۵۰ درصد حق بیمه و دهک ۵ به بعد هم باید ۱۰۰ درصد حق بیمه را پرداخت کنند. بیمه 
سلامت در راستای اینکه به مردم فشار کمتری وارد شود، پیشنهاد اصلاح این آیین نامه را به 
هیئت دولت داده  است. پیشنهاد ما این بوده است که دهک های بیشتری شامل بیمه رایگان 

شوند و در نهایت به صورت پلکانی حق بیمه افزایش یابد.
معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت در پایان تاکید کرد: مبلغ سرانه بیمه سلامت 
در سال جاری هنوز مصوب نشده است. سال گذشته سرانه بیمه یک ساله برای هر نفر حدود 

۶۰۰ هزار تومان بود.

فروش روغن با رب و کنسرو ماهی
دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی گفت: شرکت های توزیع کننده به هنگام 
تحویل روغن کالاهای دیگری مانند رب، کنسرو ماهی و... نیز به بنکداران 
می فروشند. به همین دلیل بنکداران رغبتی به خرید روغن با قیمت مصوب 

ندارند.
قاسمعلی حسنی در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به این سوال که  وضعیت روغن در بنکداری ها 
به چه صورت است، گفت: خرید و فروش روغن با قیمت مصوب بسیار کم انجام می شود، زیرا 
شرکت های توزیع کننده به هنگام تحویل روغن کالاهای دیگر نیز به بنکداران می فروشند و 
به همین دلیل بنکداران رغبتی به خرید روغن با قیمت مصوب ندارند.  وی ادامه داد:بنکداران 
روزی چندهزارتن کارتن فروش روغن دارند و نمی توانند در کنار آن چند هزارتن کارتن کیک، 
رب گوجه فرنگی، کنسرو ماهی و...  دریافت کنند و بفروشند. به عبارت دیگر بنکداران تمایلی به 
فروش کالاهای اجباری ندارند.دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی اضافه کرد:روغن با قیمت آزاد 

در بازار به هر میزانی که نیاز باشد وجود دارد.

اخبار کوتاه 

سید احسان ارکانی عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس 
گفت: دولت اگر ارز ترجیحی کالاهایی را حذف می کند، قیمت کالاها 

نباید از قیمت تنظیم بازاری آن در سال ۱۴۰۰ بیشتر شود.
سید احسان ارکانی در گفتگو با بازار، با اشاره به رویکرد دولت در رابطه با مدیریت 
ارز ترجیحی در کشور اظهار داشت: ما در قانون بودجه به دولت این اختیار را دادیم 

که یا ارز ترجیحی را نگه دارد و یا اختصاص ارز را کنار بگذارد.
وی بیان داشت: منتها برای اینکه شوک تورمی این مسئله به مصرف کننده وارد 
نشود این شرط را گذاشتیم که در هر صورت اگر ارز ترجیح کالاهایی را حذف 
می کند، قیمت کالاها نباید از قیمت تنظیم بازاری آن در سال ۱۴۰۰ بیشتر شود.

این نماینده مجلس با بیان اینکه ما دســت دولت را در اجرای تخصیص ارز 
ترجیحی باز گذاشته ایم، بیان داشت: با این حال شرط ما سر جای خود قرار دارد لذا 
اینکه دولت می خواهد مابه التفاوت ارز را به طور مستقیم در اختیار مصرف کننده 
قرار دهد و یا قصد دارد یارانه اعتباری و یارانه به تولیدکنندگان بدهد اختیارش 

دست خودش است و می تواند این مسئله را مدیریت کند.
ارکانی تاکید کرد: دولت هنوز موضوع حذف ارز ترجیحی را اعلام نکرده است و 
با این حال در آخرین اظهار نظری که آقای میرکاظمی داشتند، گفتند که ما فعلا 

هنوز برنامه ای برای حذف ارز ترجیحی کالایی نداریم.
عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس بیان داشت: البته دولتمردان 
اخیراً گفته اند که ســه میلیارد دلار برای ارز ترجیحی کالاها در ســال ۱۴۰۱ 
تخصیص داده اند و این نشان می دهد که دولت هم متوجه است که حذف یکباره 
ارز ترجیحی شوک تورمی شدیدی را وارد خواهد کرد، در هر صورت مجلس هم 

در این بخش نظارت خود را به طور کامل اعمال خواهد کرد.

نماینده مرودشــت در مجلس گفت: با توجــه به اینکه طرح 
شــفافیت آرای نمایندگان برای تصویب، نیازمند ۲سوم آرای 
نمایندگان است، این نگرانی وجود دارد که این طرح بار دیگر 

حائز حدنصاب برای رای آوری در مجلس نشود.
جلال رشیدی کوچی نماینده مرودشت در مجلس در گفت وگو با تسنیم، درباره 
احتمال به حاشیه رفتن طرح شفافیت آرای نمایندگان پس از تصویب دو فوریت 
طرح شفافیت قوای ۳گانه در صحن مجلس گفت: بنده از پیشگامان شفافیت 
آرای نمایندگان بودم منتها منتقدان و مخالفان این طرح یک ســری ایرادات 
درســتی  به آن می گرفتند مبنی بر اینکه در صورت تصویب آن آزادی عمل 
نمایندگان  ذبح می شود. وی افزود: با توجه به اینکه در ماده ۴ طرح شفافیت قوای 
۳گانه تاکید شده است که شفافیت باید شامل تمامی شوراهای فعال در کشور از 
جمله شوراهای شهر و روستا و مجلس شورای اسلامی شود این مسئله می تواند 

دغدغه نمایندگان مخالف شفافیت آرا را مرتفع کند. 

نماینده مرودشت در مجلس خاطرنشان کرد: البته ماده ۴ این طرح یک مغایرت 
قابل توجه با قانون اساسی دارد که عبارت است از اینکه   آیین نامه محرمانگی و 
غیرعلنی بودن جلسات هر کدام از نهادها و شوراها  پس از تصویب شورای امنیت 
ملی به اطلاع عموم خواهد رسید که این ایراد نیز می تواند در قالب پیشنهاداتی که 

نمایندگان در زمان بررسی طرح در صحن مطرح می کنند، اصلاح شود. 
 رشیدی کوچی گفت: به نظر می رسد از آنجا که  این نگرانی وجود داشت که در 
صورت بررسی مجدد طرح شفافیت آرای نمایندگان در صحن،  حد نصاب ۲سوم  
برای تصویب این طرح بدست نیاید،  طرح شفافیت در قوای ۳گانه مطرح شد تا 
این بار  با مرتفع شدن ایرادات مخالفان طرح شفافیت آرای نمایندگان، شفافیت 
در مجلس که مطالبه مردم از مجلس یازدهم بوده نیز به سرانجام مطلوب برسد. 
به گزارش تسنیم، دو فوریت طرح شفافیت در قوای ۳گانه، دستگاه های اجرایی 
و ســایر نهادها در نشست یکشنبه )۲8 فروردین( مجلس به تصویب وکلای 

ملت رسید.

معین الدین سعیدی عضو کمیسیون کشاورزی مجلس اظهار 
کرد: عما گوشت دیگر از سفره مردم حذف شده است چرا که 

میزان سرانه مصرف گوشت از ۱۲ کیلو به ۶ کیلو رسیده است.
معین الدین سعیدی در گفتگو با بازار، با اشاره به گرانی کالاهای اساسی در 

کشور گفت: مجلس به مبحث گرانی کالاهای اساسی ورود کرده است.
وی با بیان اینکه در زمینه توزیع گوشت مرغ شاهد ثبات لازم هستیم، بیان 

کرد: با این حال در زمینه کالاهای اساسی همچون برنج، گوجه فرنگی و سبزی 
و صیفی جات شاهد افزایش قیمت بوده و تلاش های دولت در این بخش ها 
به نتیجه نرسیده است.سعیدی تاکید کرد: همچنین عملا گوشت قرمز دیگر از 
ســفره مردم حذف شده است چرا که میزان سرانه مصرف گوشت از ۱۲ کیلو 
به ۶ کیلو رســیده است و این موضوع نگران کننده است بنابراین انتظار داریم 
همانطور که توانســتیم در بازار مرغ به یک ثبات برســیم در بازار گوشت هم 

اقدامات مدنظر قرار گیرد.
در زمینه نظارت رشته کار از دست دولت خارج شده است

وی تاکید کرد: افزایش قیمت کالاهای اساسی در ابتدای سال دلایل متعددی 
دارد البته دولتمردان تاکید دارند که این مسئله ناشی از جنگ اوکراین و روسیه است 
و با این حال این مســئله بخشی از موضوع است، اما شخصاً نباید شک کرد که 
دست هایی پشت پرده پشت پرده این موضوع وجود دارد.این نماینده مجلس با بیان 
اینکه در حال حاضر نرخ ارز و طلا تقریباً باثبات بوده است گفت: در این شرایط نباید 
شاهد افزایش افسارگسیخته کالاهای اساسی در کشور باشیم. سعیدی با بیان اینکه 
نظارت بر کالاهای اساسی همچون برنج و گوشت باید افزایش پیدا کند، گفت: 

در زمینه نظارت بر این کالا متاسفانه رشته کار از دست دولت خارج شده است.

رئیس مجمع نمایندگان استان البرز در مجلس شورای اسامی، 
تاکید کرد: گرانی کالاها از مهم ترین مشکات مردم به شمار رفته 
که دلیل اصلی آن به ایراد در شبکه توزیع، رانت های پشت پرده و 

فعالیت دلال ها بازمی گردد.
به گزارش ایسنا، علی حدادی  در دیدار با جمعی از اصناف شهرستان نظرآباد 
در استان البرز، بیان کرد: اولویت اول مجلس معیشت مردم است. در حال حاضر 
گرانی کالاها در کشور گسترده ترین مشکلی است که مردم با آن در گیر هستند 
که دلیل اصلی آن به  ایراد در شبکه توزیع، رانت های پشت پرده و فعالیت دلال ها 
بازمی گردد. مجلس در تلاش است تا با اصلاح قوانین مشکلات معیشتی را که 
حقیقتا مردم را تحت فشار قرار داده، حل کندوی در ادامه اظهار کرد: در نشست با 
اصناف  می توانیم مشکلات کف جامعه را بگیریم و برای حل آن ها اقدام کنیم. ما 
شاهد بودیم که واردات خودرو  در انحصار بود که با تلاش مجلس دارد می شکند 
و ان شاءالله امسال شاهد تغییرات خوبی در این موضوع خواهید بود.نماینده مردم 

ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
قدرت خرید مردم  کم شده است. ما در مجلس تلاش کردیم با اصلاح ساختار 
بودجه و هماهنگی با دولت سیزدهم و سازمان برنامه و بودجه بخش قابل توجهی 
از مشکلات رفع شود. در بودجه امسال حمایت از اقشار آسیب دیده در اولویت 
بود.بنده در موضوع قانون گذاری، تذکر و موضوعات مختلف از هیچ تلاشی دریغ 
نکرده ام و وظیفه خود می دانم روزانه کمتر از ۱۲تا ۱۴ ساعت برای مردم وقت 
نگذارم و حضور در میدان داشته باشم. وی در ادامه تاکید کرد: باتوجه به جمعیت 
استان البرز توانستیم اعتبارات خوبی برای مناطق محروم، راه روستایی، بهداشت 
و درمان، کشــاورزی، افزایش فضاهای آموزشی و آب در سال جاری بگیریم. 
مهمترین آن جذب دویست میلیارد تومان اعتبار برای آب شرب شهرستان نظرآباد 
است که ان شــاءالله در شهریور ماه امسال مخزن پنج هزار مکعبی آب شرب 
نظرآباد تکمیل و شاهد انتقال آب از سد طالقان خواهیم بود. تلاش می کنیم این 
جلسات خروجی خوبی داشته باشد و شاهد رفع مشکلات اصناف و مردم باشیم.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

دولت متوجه شوک حذف یکباره ارز ترجیحی شده است

نگرانیم که طرح شفافیت آرا بار دیگر در مجلس رد شود

دست هایی پشت پرده قیمت گوشت وجود دارد

حدادی: گرانی کالاها گسترده ترین مشکل مردم است

سازمان تعاون روستایی، ۱۲ هزار و ۲۵۰ تن میوه تنظیم بازاری 
باقیمانده از شب عید را به مزایده گذاشته است.

به گزارش خبرآنلاین، بازار میوه ی شــب عید حاشیه های فراوانی را به همراه 
داشت. به واسطه خرید گران میوه از سوی سازمان تعاون روستایی، اعتراضات 
فراوانی از ســوی مجلس، دســت اندرکاران بازار میوه و ... اعلام شــد که این 
اعتراضات ورود نهادهای نظارتی به جرا را در پی داشت اما حالا از پس گذشت 
یک ماه از ســال میوه هایی که گران خریداری شد، روی دست سازمان تعاون 
روستایی باقیمانده و مقرر است از فردا متقاضیان خرید، پیشنهاداتی قیمتی خود را 
برای خرید میوه ها به این سازمان ارائه دهند.سیب زرد و قرمز و پرتقال، اقلامی 
هستند که با هدف تنظیم بازار شب عید از سوی سازمان تعاون روستایی خریداری 
شد اما ماجرا آنجا پیچیده شد که برخی این سازمان را متهم به خرید گران تر میوه 
نسبت به قیمت بازار کردند.حالا ۱۲ هزار و ۵۰۰ تن میوه ای که روی دست این 
ســازمان مانده شب عید در بازار فروخته نشد، قرار است در مزایده ای به فروش 

گذاشته شود.
اصل ماجرا چه بود؟

بهمن ماه امســال بود که مسئولان سازمان تعاون روستایی اعلام کردند که 
۲۵ هزار تن سیب و ۲۵ هزار تن پرتقال برای ذخیره سازی و عرضه در روزهای 

پایانی سال توسط این سازمان خریداری شده است.
به گفته شاهمیری مشاور ارشد سازمان تعاون روستایی قیمت خرید هر کیلوگرم 
پرتقال برای این ســازمان ۱۳ هزار و ۵۰۰ تومان و هر کیلوگرم سیب ۱۴ هزار 
تومان بوده اســت.این در حالی اســت که قراردادهای منعقد شده بین اتحادیه 
تعاون روستایی به عنوان مباشر سازمان با صاحبان سردخانه نشان می دهد که 
هر کیلوگرم سیب به مبلغ ۱۴ هزار و ۵۰۰ تومان و هر کیلوگرم پرتقال ۱۳ هزار و 

۹۰۰ تومان خریداری شده است همه این ها در حالی است که قیمت عرضه عمده 
این محصولات در سردخانه ها به گواه صاحبان سردخانه و مشاهدات عینی کمتر از 
این مبالغ بود.اسماعیل قادری فر رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان مرکزی 
تعاون روستایی ایران در همین مطقع زمانی اما حاشیه ها در این زمینه را رد کرده و 
با اشاره به اینکه با اجرای قانون انتزاع، بعد از 8 سال مدیریت تنظیم بازار و امنیت 
غذایی به وزارت جهاد کشاورزی واگذار شده است، اظهار داشت: بر اساس مصوبه 
شورای قیمت گذاری محصولات اساسی کشاورزی در تاریخ ۲۹ آبان ۱۴۰۰ برای 
خرید و ذخیره سازی میوه های تنظیم بازاری شب عید شیوه نامه اجرایی تعیین 

شده است که سازمان تعاون روستایی بر اساس آن عمل می کند.
گذشــته از ماجرای خرید گران میوه یکی از ایرادهایی که به ســازمان تعاون 
روســتایی گرفته شد به شرکتی بود که با آن قرارداد امضا شده است. در همین 
دوره زمانی صدا و سیما در گزارشی تاکید کرد شرکتی که برای خرید با سازمان 
تعاون روستایی قرارداد بسته گویا کمتر از یک سال قبل ثبت شده است و جزو 
۱۳۲ شرکت مورد تایید استاندارد نیست. همچنین در این گزارش ادعا شد که این 
قرارداد در پایگاه ثبت اطلاعات قراردادهای کشور ثبت نشده است. ضمن این که 
شــرکت چند ماه قبل از قرارداد تاسیس شده و محل ثبت این شرکت در شهر 
کیاکلای قائم شهر است که زادگاه قادری فر رئیس سازمان تعاون روستایی است.
در عیــن حال متبهری، عضو هیئت مدیره میدان مرکــزی میوه و تره بار در 
گفتگویی با صدا وســیما مدعی شد که سازمان تعاون روستایی زمانی که کف 
میدان قیمت پرتقال هشت هزار تومان بوده آن را در شمال بیش از ۱۳ هزار تومان 
خریداری کرد و بازار را به هم ریخته اســت. متبهری توضیح داد: در تاریخ عقد 
قرارداد سازمان تعاون روستایی در ۱۳ دی ماه، بنده سیب را کیلویی هفت و نیم تا 
هشت هزار تومان می فروختم، اما شنیدم کسی سیب را ۱۰ تا ۱۱ هزار تومان به 

تعاون روستایی فروخته و میوه آن به میدان نیامده است. او درباره پرتقال هم گفت: 
آن زمانی که قیمت پرتقال در کف میدان هشت هزار تومان بود سازمان مرکزی 

تعاون روستایی در شمال پرتقال را بیش از ۱۳ هزار تومان خرید.
در همین مطقع زمانی، در اوایل اسفند ماه بود که خداییان، رییس سازمان بازرسی 
نیز موضوع خرید گران میوه توسط سازمان تعاون روستایی را تایید و خبر داد این 

سازمان به مساله مذکور ورود کرده است .
تنظیم بازار با هدف سود یا زیان

ذخیره سازی میوه برای تنظیم بازار شب عید در حالی صورت گرفت که پیش از 
این بسیاری از دست اندرکاران بازار میوه به استناد وضعیت عادی بازار و بالا بودن 
حجم تولید، اعلام کرده بودند نیازی به ورود دولت نیست. از سوی دیگر کارگر، 
رییس اتحادیه فروشندگان میوه و تره بار نیز با تاکید بر کاهش خرید میوه از سوی 
مردم، به این نکته اشاره کرده بود که کرونا و کاهش دید و بازدیدها مصرف میوه 
را کاهش داده است .در بحبوحه انتقادات به این وضعیت بود که رییس اتحادیه 
بارفروشــان،مصطفی دارایی نژاد اعلام کرد: سازمان تعاونی روستایی زمانی که 
قیمت پرتقال کف بازار ۷ تا 8 هزار و ۵۰۰ بوده آن را کیلویی ۱۳ هزار و ۹۰۰ تومان 
از دلال ها خریداری کرده است. این سازمان ۵۰ هزار تن سیب و پرتقال خریداری 
کرده و تردید نداشته باشید که این محصول از کشاورزان خریداری نشده است 
چراکه هیچ کشاورزی در شمال کشور این میزان محصول ندارد بیشترین حجم 

محصول در دست کشاورزان حداقل ۲۰۰ تن است.
وی با بیان اینکه سازمان تعاون روستایی اعلام کرده است که می خواهد میوه 
شــب عید را ۳۰ درصد ارزان تر از بازار عرضه کند، گفت: این سازمان کیلویی 
۱۵ هــزار تومان خریداری کردند اما می خواهند آن را ۳۰ درصد ارزان تر بفروش 
برســاند مابه التفاوت این ضرر از چه محلی می خواهد پرداخت شود؟ این پول 

بیت المال است که این وسط حیف و میل می شود از این رو این قرارداد باید کنسل 
شود. دارایی نژاد ادامه داد: اتحادیه بارفروشان باهدف مقابله با رانت دولتی شب عید 
آنقدر میوه در میدان خواهد ریخت که میوه سازمان تعاونی روستایی در دست آنها 
بماند.پیش از این ادعاهایی در این خصوص از سوی رسانه های اصولگرا چون 
روزنامه خراسان مطرح شد که سازمان تعاون روستایی میوه های تنظیم بازاری را 

۵۷ میلیارد تومان گران تر از بازار خریده است.
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی نیز به این موضوع ورود کرده و رئیس 
کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: ذخیره میوه شب عید توسط سازمان تعاون 
روستایی ۳۰ درصد گرانتر از بازار خریداری شده و تشریفات اداری برای انتخاب 
شرکت ناظر نیز رعایت نشده است.وی تاکید کرد: این تخلفات محرز شده و وزیر 

جهاد کشاورزی باید درباره این ایرادات توضیح دهد.
پیش بینی ها درست از آب درآمد

پیش بینی رییس اتحادیه بارفروشان حالا درست از آب درآمده است. میوه های 
تنظیم بازاری روی دست دولت مانده و اگر خریداری برای آن پیدا نشود، احتمال 
فســاد آنها بالاست. حالا طبق اطلاعات منتشر شــده در آگهی مزایده طبق 
اطلاعات منتشــر شده در این مزایده، ۲ هزار و ۶۵۳ تن سیب، ۴۳۰ تن پرتقال 
والنسیا و ۹ هزار و ۱۶۷ تن پرتقال تامسون روی دست سازمان تعاون روستایی 
مانده است که در صورت نبود مشتری فاسد خواهد شد.به نظر می رسد پرونده 
میوه های تنظیم بازاری ابعاد گسترده ای دارد . از خرید گران تر میوه ها نسبت به 
بازار تا ابهام در وضعیت شرکت های برنده برای تنظیم بازار میوه شب عید و حالا 
مزایده میوه های باقیمانده در ابنارها . باید دید ماجرای میوه هایی که قرار بود در 
سفره نوروزی قرار گیرد به کجا ختم می شود. در خوشبینانه ترین حالت واحدهای 

تولید کنستانتره یا در بدبینانه ترین حالت چرخه خوراک دام .

میوه ها کنستانتره می شوند یا خوراک دام؟
داستان ادامه دار تخلفات در بازار میوه به مزایده میوه های باقیمانده رسید

نماینده سابق مجلس گفت: فضای مجازی هر لحظه بیشتر در حال توسعه و گسترش 
است و از خیرات فراوانی پر شده که ما هنوز از دریای بزرگ آن بهره برداری های لازم 
را نداشته ایم و باید تاش کنیم که در این زمینه اقدامات مفیدتری انجام و دیدگاه های 

رهبری را در توسعه آن مورد نظر قرار دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین حسین ابراهیمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اهمیت توسعه فضای مجازی 
در کشور، اظهار کرد: فضای مجازی باید طبق فرمایشات رهبری توسعه پیدا کند تا همه از آن بهره مند باشند 
و بتوانیم با استفاده از ظرفیت های این فضا پیام خودمان را به جهان منتقل کنیم. همچنین باید مسائل اخلاقی 
را در بهره مندی از این فرصت در نظر بگیریم و به مسائل اقتصادی نیز توجه کافی داشته باشیم و از این فضا 

برای اشتغالزایی های موجه و قانونی استفاده کنیم.
وی افزود: از فضای مجازی می توان برای همگامی و وحدت با کشورهای مسلمان و برخی کشورهای 
همسو مثل چین و روسیه و نیز کشورهای آفریقایی که می توانند مراکز خوبی برای فعالیت اقتصادی ما باشند، 
استفاده کنیم. ما باید بتوانیم کاری کنیم که ارز مورد نیاز کشور را درتعامل اقتصادی با کشورهای همسایه 
دریافت کنیم و با کشورهای دوردست هم به شکلی در ارتباط باشیم که به توسعه اقتصادی مان کمک کند 
که در همه این امور نقش فضای مجازی می تواند قابل توجه باشد.ابراهیمی با تاکید بر اینکه فضای مجازی 
را باید به شکلی گسترش داد که جوانان و دانشگاهیان ما از آن بهره بیشتری بگیرند، اظهار کرد: جوانان و 
دانشگاهیان ما باید با بهره گیری مناسب از فضای مجازی در دنیای علم ورزیده تر شوند و با جهان خارج 
ارتباط علمی داشته باشند و بتوانند بیش از پیش دستاوردهای علمی خود را به جهانیان معرفی کنند.وی در 
پایان گفت: امروز فضای مجازی هر لحظه بیشتر در حال توسعه و گسترش است و از خیرات فراوانی پر شده 
است که ما هنوز از این دریای بزرگ بهره برداری های لازم را نداشته ایم. پس باید تلاش کنیم که در این 

زمینه اقدامات مفیدتری انجام دهیم و دیدگاه های رهبری را در توسعه فضای مجازی مورد نظر قرار دهیم.

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: میزان اقساط 
واحد های نهضت ملی مســکن زیر ۳ میلیون تومان 
است چراکه این واحد ها در قالب مسکن  های حمایتی 

ساخته می شوند.
به گــزارش اقتصادآنلاین به نقل از باشــگاه خبرنگاران، اقبال 
شــاکری گفت: 8۰ درصد از مبلغ ساخت واحد های نهضت ملی 
مسکن از طریق تسهیلات تامین می شود و باید متناسب با توانایی 
خریداران اقســاط آن ها با نرخ ســود ۴ تا ۱۲ درصد در نظر گفته 
شود، بنابراین برای دهک های یک تا ۳ میزان اقساط تسهیلات 
زیر ۳ میلیون تومان خواهد بود چراکه اگر بیش از این میزان باشد 
متقاضیان و اقشار کم درآمد قادر به پرداخت آن نخواهند بود.به گفته 
عضو کمیسیون عمران مجلس، میزان آورده متقاضیان هم برای 
دهک های یک تا سه بین ۲۰ میلیون تا ۴۰ میلیون تومان است و به 
طور قطع برای دهک های پایین تر این میزان آورده متقاضیان کمتر 
خواهد بود؛ چراکه طبق برنامه ریزی های صورت گرفته این واحد ها 
در قالب های مسکن حمایتی ساخته می شوند و بنابراین بالا بودن 

میزان اقساط و آورده متقاضی قابل پذیرش نیست.
پیش از این اعلام شده بود که میزان اقساط تسهیلات نهضت 
ملی مســکن بین ۱۰ تا ۱۵ میلیون است که این موضوع باعث 

نگرانی بسیاری از متقاضیان شده است.

یک نماینده مجلس پاسخ می دهد؛حجت الاسلام و المسلمین حسین ابراهیمی:

 فضای مجازی خیرات فراوانی دارد 
که از آن بهره برداری نکرده ایم

اقساط واحدهای نهضت 
ملی مسکن چقدر است؟

رییس اتاق بازرگانی ایران و برزیل گفت: ما قول هایی در گذشته دادیم که میزان صادراتمان به برزیل را به بیش یک میلیارد 
دلار برسانیم و پیش بینی می کنیم به زودی این اتفاق محقق شود. اکنون کار عملی آن انجام شده و هفته آینده کشتی های 

آن می رسند.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایلنا، سیدفخرالدین عامریان درباره آخرین وضعیت مبادلات اقتصادی ایران و برزیل گفت: آمار مبادلات اقتصادی ایران 
به برزیل همچنان مثل قبل است و برزیل ۵ میلیارد دلار صادرات به ایران دارد. صادرات ما به برزیل هم درخصوص مواد پتروشیمی در حال افزایش است 
که در این دو سه ماه اخیر که هیات های ایرانی مذاکراتی با برزیل داشته اند، صادرات ما رو به افزایش بوده  و اتفاقات خوبی برای آن رقم خواهد خورد.رییس 
اتاق مشترک بازرگانی ایران و برزیل در ادامه تاکید کرد: ما قول هایی در گذشته دادیم که میزان صادراتمان به برزیل را به بیش یک میلیارد دلار برسانیم و 
پیش بینی می کنیم به زودی این اتفاق محقق شود. اکنون کار عملی آن انجام شده و هفته آینده کشتی های آن می رسند.وی افزود: همچنین قرارداد خوبی 
هم در هفته های آینده برای صادرات محصولات خودمان به برزیل داریم که اگر تفاهم نامه آن نوشته شود، کار آن شروع می شود که امیدواریم بتوانیم 
صادرات خود را به کشور برزیل به بالای یک میلیارد دلار برسانیم. عامریان در ادامه برزیل را یکی از بازارهای خوب برای فرش دستبافت ایرانی عنوان کرد 
و افزود: زمانی بالای یک میلیارد دلار صادرات فرش دستباف داشته ایم که اکنون به زیر ۵۰ میلیون دلار یعنی به حدود ۲۰ تا ۳۰ میلیون دلار رسیده است. 
بر همین اساس، درخواستی به وزیرصمت داده ایم که مثل حوزه خشکبار و پسته که در قبال صادرات آنها می توان موبایل وارد کرد، برای فرش دستبافت 
هم چنین تدابیری اتخاذ کنند.وی با اشاره به مشکلات صادرات فرش دستبافت ایرانی خاطرنشان کرد: مشکلی که صادرکنندگان فرش دارند، این است 
که فرش کالایی نیست که فوری به فروش برسد و صادرکننده باید دو یا سه ماهه ارز خود را برگرداند در غیراین صورت در سیستم بانک مرکزی تمام 
عملیاتش را قفل می کنند. به خاطر این مشکلات صادرات فرش ما بسیار کاهش یافته که از وزیر صمت در دولت خواسته ایم که نسبت به صادرات فرش 
دستبافت هم تدابیری را اتخاذ کنند تا کالایی را که واردات آن برای کشور مفید باشد را بتوانیم در قبال صادرات فرش دستبافت به کشور داشته باشیم. اگر 
این اتفاق بیفتد ما به صادرکنندگان فرش قول داده ایم که بتوانیم بالای ۵۰۰ میلیون دلار صادرات فرش را بالا ببریم.عامریان در ادامه تاکید کرد: دولت 
اگر مشوقی بگذارد که صادرات فرش را منوط به واردات یک کالای خارجی مثل خودرو یا غیره کند، مطمئنا مشکل صادرات فرش دستبافت ما حل 
خواهد شد. اروپا، ژاپن، قطر و کشورهای عربی بازار خوبی برای فرش دستبافت ما هستند. کشور امریکا واردات فرش ایرانی را ممنوع اعلام کرده که از 
طریق کشورهای واسطه انجام می شود. امیدوارم با حمایت و پشتیبانی دولت بتوانیم در آینده شاهد افزایش صادرات فرش دستبافت ایرانی در جهان باشیم.

گلایه از بانک مرکزی؛

 اگر ارز صادرات فرش 3 ماهه برنگردد 
عملیات قفل می شود!
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